

社会融资规模增量统计表
Aggregate Financing to the Real Economy (Flow)

单位：亿元人民币
Unit: 100 million Yuan

项目 Items	其中 Of which										
	社会融资规模增量 AFRE(flow)	人民币贷款 RMB loans	外币贷款（折合人民币） Foreign currency-denominated loans (RMB equivalent)	委托贷款 Entrusted loans	信托贷款 Trust loans	未贴现银行承兑汇票 Undiscounted bankers' acceptances	企业债券 Net financing of corporate bonds	政府债券 Government bonds	非金融企业境内股票融资 Equity financing on the domestic stock market by non-financial enterprises	存款类金融机构资产支持证券 Asset-backed securities of depository financial institutions	贷款核销 Loans written off
月份 Month											
2024.01	64734	48401	989	-359	732	5636	4320	2947	422	-203	474
2024.02	14959	9773	-9	-172	571	-3686	1423	6011	114	-210	488
2024.03	48335	32920	543	-465	681	3552	4237	4626	227	-588	1587
2024.04	-658	3349	-310	89	142	-4490	1707	-937	186	-1967	520
2024.05	20623	8197	-487	-9	224	-1331	285	12266	111	-426	734
2024.06	32985	21927	-807	-3	748	-2045	2100	8476	154	-695	2092
2024.07	7707	-808	-890	345	-26	-1075	2036	6881	231	-490	448
2024.08	30311	10411	-612	25	484	651	1703	16177	132	-466	758

注：1.社会融资规模增量是指一定时期内实体经济从金融体系获得的资金额。数据来源于中国人民银行、国家金融监督管理总局、中国证券监督管理委员会、中央国债登记结算有限责任公司和银行间市场交易商协会等部门。

AFRE(flow) refers to the total volume of financing provided by the financial system to the real economy during a certain period of time. In the calculation of AFRE, data are from the PBC, NFRA, CSRC, CCDC and NAFMII.

2.2024年4月份，按最新行业分类结果对今年以来公司债数据进行追溯调整。

In April 2024, according to the latest industry classification results,data of corporate bonds was adjusted since the beginning of this year.

3.自2023年1月起，人民银行将消费金融公司、理财公司和金融资产投资公司等三类银行业非存款类金融机构纳入金融统计范围。由此，对社会融资规模中“对实体经济发放的人民币贷款”和“贷款核销”数据进行调整。2023年1月末，上述三类机构对实体经济发放的人民币贷款余额8410亿元，当月增加57亿元；贷款核销余额1706亿元，当月增加30亿元。表内数据均按可比口径计算。

As of January 2023, three kinds of non-depository financial institutions, i.e., the Consumer Finance Companies, the Wealth Management Companies and the Financial Asset Investment Companies were included in the coverage of financial statistics of PBC. Thereby, the item "RMB loans to real economy" and "Loans written-off" in AFRE were adjusted accordingly. At the end of January, 2023, the balance of RMB loans to real economy by the three institutions amounted to 841 billion yuan, increased by 5.7 billion yuan compared with the end of last month. The balance of loans written-off reached 170.6 billion yuan, increased by 3 billion yuan compared with the end of last month.The data is calculated on a comparative basis.